
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 10.10.2024 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 10.10.2024, o 15:30 hod, miestnosť č. 634  

Program: 

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 

2. Legislatívne zmeny v oblasti odpadov, platné od 01.01.2025 (prizvaný: Ing. Ladislav Peniaško, NKS) 

3. Písomná informácia o rozkopávkach v meste Nitra za rok 2024 

4. Písomná informácia o výsadbe zelene v meste Nitra za rok 2024 

5. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

6. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:30 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., p. František Hollý, Mgr. Miroslav Duchoň, prof. Ing. 
Viera Paganová, PhD., Ing. Štefan Králik 

Neprítomní - ospravedlnení:, Mgr. Ján Greššo, MVDr. Róbert Rathouský, PhD., Mgr. Marián Vetrák, Ing. 
Jarmila Králová, PhD. 

Ďalej prítomní: Ing. Ladislav Peniaško – riaditeľ NKS, Mgr. Jozef Gallik, PhD. – zapisovateľ Komisie ŽP  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie:  

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
Pani predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a prizvaného hosťa – riaditeľa 

Nitrianskych komunálnych služieb, ktorý prijal pozvanie za účelom oboznámenia členov Komisie ŽP 
o posune v legislatívnych zmenách v oblasti odpadového hospodárstva, s platnosťou od 01.01.2025.  

Predsedníčka prítomných zároveň oboznámila s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej 
pozvánky a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná. Následne prítomní členovia komisie, s právom 
hlasovať, súhlasom odhlasovali navrhnutý program rokovania bez zmien. 
 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
2. Legislatívne zmeny v oblasti odpadov, platné od 01.01.2025 (prizvaný: Ing. Ladislav Peniaško, NKS) 
 

Pán riaditeľ na začiatku príspevku poďakoval za prizvanie k predmetnej téme. Hneď v úvode uviedol, 
že významné zmeny oproti poslednej návšteve na zasadnutí neprebehli a ani nová vláda nestihla počas 
svojho doterajšieho pôsobenia na ministerstve ŽP zodpovedať dôležité otázky v oblasti odpadov.  

Tak, ako na poslednom zasadnutí, spomenul, že stále sa čaká, ako sa zostaví legislatíva k vážnym 
otázkam ohľadom mechanicko-biologickej úprave odpadu (skratka MBÚ) a koľko to bude stáť, resp. aké 
budú náklady na jej vykonávanie. V dôsledku nedostatku presných informácií nevie zatiaľ NKS presne určiť, 
s akým finančným balíkom peňazí musí počítať v ďalšom rozpočtovanom roku. NKS na základe toho dala 
do rozpočtu mesta Nitra návrh na základe ukazovateľov, ktoré pozná a sú k dispozícii. Nezahrnuli tam tie 
náklady, ktoré nie sú zrejmé a jasné, alebo nejednoznačné z dôvodu neúplnosti legislatívy, kde chýba 
vykonávacia vyhláška. Napriek chýbajúcim informáciám je NKS na MBÚ kapacitne pripravená. 

Pán riaditeľ tiež popísal viaceré očakávané problémy s triedením odpadu, ak sa od 01.01.2025 
nabehne na navrhovaný systém mechanicko-biologickej úpravy odpadu. Po novom sa už aj textil počíta za 
odpad a musí sa separovať samostatne, čo navýši náklady na jeho odvoz a tiež likvidáciu. V meste Nitra je 
zatiaľ 84 kusov nádob na textil, ktoré spravuje Charita. Ďalej je tu poskytovateľ spoločnosť Humana, ktorá 
má 10 kusov nádob. Doteraz boli služby v tejto oblasti zdarma. Predpokladaná cena za odvoz a likvidáciu 
textilu/šatstva, je vo výške 100,00 Eur/t (od 01 2025).  V prípade, že sa skutočne budú spoplatňovať náklady 



za likvidáciu textilu ako odpadu, zvýšia sa náklady za odpad a jeho zhodnotenie NKS, tiež nepriamo mestu, 
následne občanom a právnickým osobám. Problém môže nastať v spätnej kontrole, ktorú nevie NKS 
vykonať, nakoľko to nie sú jej kontajnery na textil.  

Následne p. riaditeľ poznamenal, že v NKS majú vysoké náklady na odvoz malých smetných nádob 
a exkrementov, nakoľko nie všade je vhodný prístup. NKS plánovalo kúpiť elektrické autíčko na vývoz týchto 
odpadov, avšak takúto techniku nie je možné využívať všade v meste, napr. v Mestskom parku to nie je 
možné, nakoľko jeho váha je vyššia, ako je únosnosť mlátových chodníkov.  Z uvedených dôvodov sa bude 
vývoz robiť starým spôsobom, ako doteraz, a to finančne náročnejším spôsobom. 

Prítomní členovia komisie boli ďalej informovaní o stave a budovaní zapustených kontajnerov = 
polopodzemných kontajnerov MOLOKov v meste Nitra, ktoré boli v tomto roku zrealizované (zatiaľ je 
hotových 5 lokalít). Zostáva vybudovať v tomto roku ešte 4 nové stojiská MOLOKov, a to na ulici Baničova 2 
stojiská a v starom meste tiež 2 stojiská. Realizácia týchto 4 stojísk sa presunie na koniec roka 2024 a to 
z dôvodu zdĺhavého schvaľovania na Meste Nitra a tiež časového harmonogramu dodávateľ prác. 
V budúcnosti sa plánuje využívať aj MOLOKy s menším obsahom, a to hlavne v tých lokalitách v meste, kde 
je problém s existenciou sietí, a klasicke MOLOKy tu nie je možné osadiť. 

Riaditeľ NKS ešte informoval o požiare a horení kompostárne, kde sa šetrením zistilo, že horeli najmä 
biologicky rozložiteľné vrecia. 

Pán Hollý upozornil na problémy v triedení/separovaní odpadov na Materských a základných školách 
a vyslovil požiadavku na opätovné informovanie riaditeľov škôl a škôlok. Pán riaditeľ NKS ubezpečil, že 
riaditelia sú preškolení, ale problém bude priamo pri vykonávateľoch vysýpania smetí a triedenia do nádob. 
Prítomní členovia sa zhodli na vykonaní zaškolenia a zvýšenej kontrole triedenia odpadov v areálom MŠ a 
ZŠ. Pán riaditeľ je ochotný zabezpečiť školenie pre týchto pracovníkov. 

Na záver diskusie s pánom riaditeľom NKS sa prítomní členovia dohodli na informovaní členov 
komisie pri akejkoľvek legislatívnej zmene, alebo nových informáciách k problematike odpadového 
hospodárstva.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 34/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada komisiu a odbor školstva, 
mládeže a športu pripraviť v spolupráci s NKS o preškolenie pracovníkov ohľadne zlepšenia triedenia 
odpadov v zariadeniach Materských a Základných škôl v meste Nitra.  

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

6.1. rôzne -  obyvateľka p. Vidová (Štúrova č. 17 a 17A), na základe požiadavky o zaradenie do 
programu zasadnutia komisie ŽP.  

Prítomní členovia sa dohodli, že prítomnú obyvateľku p. Vidovú (Štúrova č. 17 a 17A), ktorá sa pred 
zasadnutím komisie nahlásila zapisovateľovi komisie, so žiadosťou o prejednanie jej požiadavky, 
uprednostnia v programe.  

Obyvateľka pani Vidová sa sťažovala na nepokosenú trávu pred jednou z predzáhradiek vo 
vnútrobloku bytového domu Štúrova ulica vchod č. 17 – 17A. Podľa obyvateľky dochádza aj k droleniu mlátu 
po dažďoch a poškodeniu hracej plochy detského ihriska.  V predmetnom vnútrobloku prebehla rekonštrukcia 
celého priestoru podľa projektu, ktorý dozoroval Odbor investičnej výstavby Mesta Nitra. Obyvateľka nebola 
spokojná s postupom niektorých zamestnancov mesta, nakoľko sa jej ich odborné kroky nezdali dostatočné. 
Preto požiadala o prijatie na zasadnutie komisie deň pred konaním zasadnutia, bez presnej špecifikácie 
problému, nakoľko ho chcela predniesť členom komisie. Pre zachovanie transparentnosti a ústretovosti 
členovia komisie napriek tomu súhlasili s prerokovaním jej požiadaviek. Členovia komisie však nemali bližšie 
informácie o samotnom projekte a priebehu realizácie. Z uvedeného dôvodu po vypočutí obyvateľky 
predniesli členovia komisie požiadavku na kontrolu projektu na Odbor investičnej výstavby a informáciu, kto 
má momentálne v správe údržbu vnútrobloku po preberacom konaní. Tieto informácie musí zabezpečiť 
zapisovateľ komisie a poskytnúť ich členom. 

Aktualizácia – Dňa 11.10.2024, deň po konaní komisie ŽP, bol zo strany zapisovateľa komisie kontaktovaný 
referent odboru OIVaR a stavebný dozor projektu p. Kovalinka, ktorý potvrdil dokončenie projektu podľa PD 
a odovzdanie údržby vnútrobloku do starostlivosti SMS. Na základe tejto informácie referent OŽP požiadal 
o pokosenie predzáhradok a následné ich zaradenie do údržby na kosenie, vo vnútrobloku Štúrova ulica č. 



17 – 17A, spolu s kontrolou mlátu. O týchto skutočnostiach bola zapisovateľom komisie informovaná aj 
obyvateľka, pani Vidová. 

3. Písomná informácia o rozkopávkach v meste Nitra za rok 2024 

Členovia komisie neboli spokojní so správou o rozkopávkach vo forme, v akej bola odovzdaná na 
prerokovanie do komisie. Takto vytvorená správa nemá pre členov komisie žiadnu veľkú výpovednú hodnotu, 
nakoľko sa tam nachádzajú informácie, ktoré im nič nepovedia a sú len historickým faktom, ktorý sa 
každoročne opakuje. V neposlednom rade v nej nie sú rozpísané konkrétne údaje, ktoré by bolo potrebné 
podrobnejšie rozpracovať, aby mali členovia komisie presnejší prehľad, v ktorých častiach sa v danom roku, 
za ktorý sa správa spracúva, rozkopávky konali a kto bol žiadateľom o rozkopávku. Prijali by aj informáciu, 
koľko rozkopávok je v reklamačnom konaní, údaje o veľkosti rozkopávok, uvedenie dotknutých ulíc podľa 
mestských časti.  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 35/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada SMS riešiť Správu 
o rozkopávkach v nasledujúcich rokoch (2025) podrobnejšie a prehľadnejšie. Správa v nasledujúcom roku 
musí obsahovať podrobné informácie, a to hlavne rozdelenie rozkopávok podľa mestských častí a ulíc, 
s uvedením, či ide o rozkopávky v spevnených plochách alebo v zeleni, ich veľkosť a rozsah výkopov, počet 
ukončených a prebiehajúcich rozkopávok, počet reklamovaných rozkopávok, rozpis žiadateľov rozkopávok 
(rozdelenie na právnické a fyzické osoby).    

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

4. Písomná informácia o výsadbe zelene v meste Nitra za rok 2024 

Členovia komisie ŽP neboli spokojní s vypracovaním správy o výsadbách za rok 2023. Správa 
neobsahovala mapové podklady s určením miesta výsadby drevín. Zapisovateľ komisie informoval členov 
komisie, že tento rok už prebehlo GPS zameranie výsadieb za rok 2023 a začiatku roka 2024, z čoho vyplýva, 
že v ďalšom roku už budú podklady voľne dostupné v pripravovanom programe pre všetkých členov ako 
aj obyvateľov mesta Nitra. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 36/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti berie Správu o výsadbe na vedomie 
a žiada OŽP riešiť Správu o výsadbách v nasledujúcich rokoch podrobnejšie s určením, kde bola výsadba 
v danom roku zrealizovaná, s presným uvedením druhu výsadby.  

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

5. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

Komisia považuje odpoveď na uznesenie č. 25/2024 za nedostatočnú a neúplné a opätovne žiada 
SMS o komplexné informácie k blokovému čisteniu ulíc, s presným časovým plánom na rok 2025, s termínom 
predloženia do 31.03.2025.   

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 37/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti opätovne žiada SMS o komplexné 
informácie k blokovému čisteniu ulíc, s presným časovým plánom na rok 2025, s termínom predloženia do 
31.03.2025. 

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

 

 



6.2. Spoločenstvo vlastníkov bytov Štúrova 24-28 – žiadosť o prerokovanie, došlá pošta 

Na komisiu bolo poštou doručená požiadavka od obyvateľov Bytového domu Štúrova 24-28, Nitra, na 
prerokovanie vo veci výstavby jednopodlažného polyfunkčného objektu a k podporeniu požiadavky 
s nesúhlasom zo stavbou.  

Predsedníčka komisie informovala prítomných členov, že predmetný projekt je momentálne v štádiu 
odvolacieho konania. Tieto skutočnosti si overila na MsÚ Nitra, odbore stavebného poriadku. Vzhľadom na 
skutočnosť, že nie je známy výsledok odvolacieho konania, nie je možné zaujať v tejto veci stanovisko 
komisie. Zároveň upozornila, že v tomto prípade ide hlavne problematiku cestnej stavby resp. parkoviska, 
ktoré rieši Komisia mobility a odbor dopravy, a preto by bolo správne posunúť túto sťažnosť na komisiu 
mobility. Členovia komisie sa stotožnili s vyjadrením predsedníčky komisie. 

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 38/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala sťažnosť obyvateľov 
bytového domu Štúrova 24-28, avšak vzhľadom na prebiehajúce odvolacie konanie, sa k predmetnej veci 
nebude momentálne vyjadrovať, nakoľko nie je známe rozhodnutie odvolania. Zároveň komisia posúva 
predmetnú sťažnosť na prerokovanie na Komisiu mobility.  

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

6.3. Kosba 

Pán Hollý položil otázku k nutnosti štvrtej kosby, nakoľko sa mu nepozdáva kosenie pomerne nízkej 
trávy. Zároveň sa spýtal, prečo sa nerobí táto kosba až so zberom listov po ich opadaní. Na zasadnutí komisie 
nebol prítomný vedúci odboru ŽP a ani referent zodpovedný za kosbu, preto požiadavka na odpoveď bude 
preposlaná na odbor ŽP. Komisia žiada predložiť informáciu ku štvrtej kosbe do najbližšej komisie, teda do 
07.11.2024.   

 

7. Záver, ukončenie 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným členom komisie za slušnú a vecnú diskusiu. Následne 
ukončila zasadnutie komisie ŽP. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:36 hod.    

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 07.11.2024 od 15,00 hod, v priestoroch MsÚ 
v Nitre, miestnosť č. 634, v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

 

V Nitre, 20.10.2024 

Ing. Martina Dubaiová, v.r. 

predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

  Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., zapisovateľ komisie  


